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ACTA DEL PLENARI DEL CONSELL MUNICIPAL 
DEL POBLE GITANO DE BARCELONA 

6 d’abril  de 2016 
a les 17:00 h. Sala Lluis Companys 

 

 

Assistents: Im. Sr. Jaume Asens, President de Consell i Tercer Tinent 
d’Alcaldessa i Regidor de l’Àrea de Drets de Ciutadania, Participació i 
Transparència, Ima. Sr. Francina Vila, Grup Municipal de CiU; Sra. Lola López, 
Comissionada d’Immigració, Interculturalitat i Diversitat i vicepresidenta primera 
del Consell; Sra. Juana Fernández, Vicepresidenta del Consell; Sr. Pedro 
Casermeiro, Associació Joves estudiants de Bon Pastor; Sr. Manuel Giménez 
Pubill, Associació La Cera; Sr. David Cortés, Associació Gitana Joventut, 
Igualtat i Progrés; Sr. Manel Giménez, Associació Esportiva Hostafrancs; Sra. 
Emilia Pallàs, Participació Social; Sra. Maria Rubia, Nakeramos; Sr. Joan 
Tarradellas, Tots els Colors; Sr. Ricard Valentí, Associació Joves Gitanos de 
Gràcia; Ima. Sra. Maria Rovira, Grup Municipal de la CUP; Im. Sr. Jordi Coronas 
del Grup Municipal d’ERC; Im. Sr. Francisco Sierra del Grup Municipal de 
Ciutadans; Sra. Miren Azpiri, tècnica de l’Ajuntament de Barcelona; Sra. Aida 
Guillem, Drets de Ciutadania i Immigració; Sr. Pere Sala que actua com a 
secretari del Consell. 

Delegacions: Ima. Sra. Carmen Andrés del Grup Municipal del PSC delega en 
el Sr. Josep Barberà; Ima. Sra. Ángeles Esteller del Grup municipal PP delega 
en la Sra. Mª José Ortiz 

deleguen el la Sra. Silvia Rodríguez; Sra. Anna Contreras delega en Loredana 
Crauzi; Sr. Manel Carbonell, FAGIC, delega en el Sr. Pere García; Sra. Mercedes 
Gómez, Associació Sociocultural Lacho Baji Cali delega en el Sr. Juan Luís 
Fernández. 

Excuses: Sr. Manuel Cortés, Fundació Pere Closa; Sr. Juan Fajardo, Associació 
Gitana de Bon Pastor; Sr. Juan de Dios Ramírez de la Unión Romaní  

Convidats: Sr. Seo Cizmic de Nakeramos; Sr. Avi Sisquet de La Cera; Sr. 
Miguel Àngel Gómez de l’Associació Gitana Joventut, Igualtat i Progrés. 
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Presidència dóna inici a la sessió a les 17:15 hores amb la salutació als membres 
del Consell i benvinguda als regidors i regidores que avui s’incorporen a aquest 
primer Plenari del mandat. 
 
A continuació passa la paraula al secretari del Consell que procedeix a la lectura 
d’excuses i delegacions segons consta i demana l’aprovació de l’acta del darrer 
Plenari, 4 de març de 2015, que s’aprova sense esmenes. 
 
Tot seguit el Sr. Jaume Asens dóna la paraula a la vicepresidenta segona, Sra. 
Juana Fernández que saluda i promou la intervenció de les representants. 
 
Intervenen per aquest ordre el Sr. Manel Giménez Pubill, Onclu Pistoles, de 
l’Associació Cultural Cristiana de La Cera acompanyat del Sr. Francesc Batista, avi 
Sisquet, el Sr. Manel Giménez, Pepe, de l’Associació Esportiva Gitana 
d’Hostafrancs, el Sr. Pedro Casermeiro de l’associació Rromane Sikliovne – 
Associació de Joves estudiants gitanos de Bon Pastor, el Sr. Joan Tarradellas, 
Johnny, de l’associació Tots els Colors, la Sra. Maria Rubia de l’Associació 
Intercultural Nakeramos acompanyada del Sr. Seo Cizmic i per últim, el Sr. David 
Cortés de l’Associació Gitana Joventut, Igualtat i Progrés acompanyat del Sr. 
Miguel Ángel Gómez. 
 
En acabar presidència passa la paraula a la Sra. Lola López que és presenta com a 
vicepresidenta primera del Consell i Comissionada d’Immigració, Interculturalitat i 
Diversitat que en la seva intervenció destaca les prioritats de visibilitzar i 
normalitzar la presència del poble gitano a totes les esferes de la ciutat però 
també de l'estructura administrativa municipal amb mirada intercultural basada en 
el reconeixement de la diversitat, la lluita per la igualtat en l'accés de drets i la 
interacció positiva i la participació. Recorda el procés de participació obert en 
aquests moments per a l’elaboració del PAM. 
Fa referència a les reunions mantingudes amb les entitats del Consell el passat 2 
de desembre i la Comissió Permanent del consell que va tenir lloc el passat dia 20 
de gener. 
Fa esment al moment històric pel poble gitano ara que es celebren els 600 anys 
de la seva arribada a Catalunya. 
Per acabar posa de relleu que els esforços del seu comissionat es dedicaran a 
posar fil a l'agulla en la implementació de l'Estratègia municipal amb el Poble 
Gitano de Barcelona, aprovada ara fa prop d'un any. 
 
Tot seguit presidència dóna la paraula a la Sra. Miren Azpiri que intervé amb més 
detall sobre aquest darrer punt. 
 
En la seva intervenció recorda que a la carpeta de la sessió tothom disposa del 
document de lectura fàcil, fa referència als eixos estratègics, les accions que cal 
promoure en cadascun i la metodologia que es proposarà activar un altre cop les 
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 coordinacions generals i les diferents coordinacions dels territoris i els diferents 

Departaments per tal de fer un treball transversal que considera imprescindible ja 
que poden facilitar i molt els objectius generals proposats en un entorn de 
planificació sistèmica i no lineal, en què diverses petites accions poden contribuir 
de manera més eficaç i eficient a apropar el procés que es vol dur a terme i, a la 
vegada, dotar de contingut els mateixos eixos. 
 
Pel que fa als objectius diu que s’ha de tenir en compte dos aspectes, per una 
banda la de consolidar tots els projectes i activitats que se estan portant a terme, i 
per un altre els projectes que ens pugui facilitar i/o potenciar el començament 
activitats mes recents i/o amb menor consistència en la actualitat, que no vol dir 
menys importants 
 
Pel que fa a la planificació, seguiment i execució diu que l’estratègia és un 
document marc d’objectius estratègics, acompanyat d’objectius operatius i 
accions, agrupats en línies estratègiques. La finalitat de l’Estratègia és promoure la 
integració, la cohesió social, la sensibilització i el coneixement de la cultura gitana 
des d’una perspectiva d’igualtat i no-discriminació i que, la responsabilitat 
d’execució de l’estratègia recau en la Gerència de  Drets de Ciutadania, 
Participació i Transparència i la Direcció de Serveis de Drets  de Ciutadania i 
d’Immigració, i concretament al Departament de Drets de Ciutadania. Pel que fa al 
seguiment de l’estratègia es preveuen diferents taules tal i com es descriu en el 
document. Acaba comentant que en el punt 6 de l’ordre del dia es detallarà el pla 
de treball proposat pels propers mesos. 
 
Presidència obra un torn de paraules. 
 
Intervenen l’Onclu Pistoles que pregunta si es farà una intervenció al barri de La 
Cera, i els regidors i regidores Francina Vila, Francisco Sierra, Jordi Coronas i Maria 
Rovira que manifestem la seva satisfacció de pertànyer al Consell i queden 
plantejades les següents qüestions: caldria valorar si els plenaris del Consell s’han 
de fer al Saló de Cent, quina és la participació del Consell al Consell de Seguretat i 
vist el debat obert, esbrinar si les entitats hi participen de forma individual o per 
delegació. S’acorda que l’equip tècnic reportarà quina és la situació i informarà en 
la propera sessió del Consell. 
 
Tot seguit presidència dóna pas al 5é punt de l’ordre del dia dedicat a la renovació 
de la vicepresidència segona i de la comissió permanent. 
Secretaria informa que tant sols es té constància de la candidatura de la Sra. 
Juana Fernández, que es ratifica i després d’intervenir rep la confiança i 
aplaudiment del Consell per renovar i exercir les funcions de vicepresidenta 
segona durant un any més. 
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 Pel que fa a la renovació de la Comissió Permanent, a proposta de secretaria, se’n 

delega el procés a l’actual i es convida a presentar-ne la proposta en el proper 
Plenari. Es recorda el concepte de permanent ampliada i també la necessitat de 
revisar les Normes de Funcionament intern del Consell, vigents des de 1998. 
 
Tot seguit presidència es refereix a la reorganització administrativa que s’ha dut a 
terme a la Direcció de serveis de Drets de Ciutadania i d’Immigració d’on passa a 
dependre el Consell i dona la paraula a la Sra. Aida Guillén. Fa un reconeixement a 
la feina feta pel Sr. Pere Sala i la Sra. Emi Pallàs, que reben l’aplaudiment del 
Consell i anuncia que les funcions de secretaria recauran en la Sra. Miren Azpiri a 
qui es dóna la benvinguda. Presidència reitera l’agraïment i passa al punt referent 
al pla de treball del Consell. 
 
Intervé la Sra. Miren Azpiri que explica com es planificarà el treball del CMPG pel 
que fa a seva organització i funcionament intern, a les prioritzacions del mandat i 
els grups de treballs permanents que es posaran en marxa per a la implementació 
de l’Estratègia en els àmbits d’educació, ocupació, salut, habitatge, cultura i 
gènere, i els de control i seguiment; el grup encarregat d’elaborar una guia de 
recursos molt exhaustiva i acurada de totes i cadascuna de les entitats i de totes i 
cadascuna de les activitats que realitzen i que pugui ser actualitzada 
contínuament; i per últim, el grup que es responsabilitzarà de totes i cadascuna de 
les diades que tinguin a veure amb la Població Gitana a la ciutat de Barcelona. 
 
En acabar passa la paraula a la vicepresidència segona.  
 
La Sra. Juana Fernández recorda la necessitat de renovar les Normes 
Reguladores de funcionament del Consell i la conveniència d’haver participat 
en l’elaboració del pla de treball presentat anteriorment. 
 
Continua la seva intervenció amb la presentació del Programa del 8 d’abril de 
2016 promogut pel Consell i que s’annexa a la carpeta de la sessió. Intervé 
també la Sra. Maria Rubia en relació al punts d’informació i la proposta de 
facebook i twitter, molt ben rebuda per les assistents. 
 
En acabar torna la paraula al president del Consell i Tercer Tinent 
d’Alcaldessa, Sr. Jaume Asens que agraeix la participació de tothom en aquest 
Plenari, recorda i convida les entitats a la sessió de participació presencial per 
a l’elaboració del PAM, que  tindrà lloc tot seguit a la sala annexa i dóna per 
finalitzada la sessió a les 18:50 hores sense més assumptes per tractar. 
 


